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                                                             Protokół Nr 46/23 

z posiedzenia 

Komisji Finansowo-Gospodarczej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 27 lutego 2023 r. 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępców prezydenta miasta oraz kierowników Urzędu Miasta, dokonał 

przewodniczący komisji Andrzej Kopeć. Obrady rozpoczęto 27 lutego 2023 o godz. 16:00,  

a zakończono o godz. 19:02 tego samego dnia. Na statutową liczbę 12 radnych w chwili 

rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków komisji. Obecność członków komisji, radni 

potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis 

na liście obecności (lista obecności stanowi załącznik do nin. protokołu). Przewodniczący 

poinformował, że obrady komisji są prawomocne. Obrady odbyły się stacjonarnie w sali 

konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźle,  za 

pośrednictwem systemu eSesja.  

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Chudomięt 

2. Ewa Czubek  

3. Wiesław Fąfara 

4. Andrzej Kopacki  

5. Andrzej Kopeć 

6. Jacek Król 

7. Adam Oczoś 

8. Fabian Pszon 

9. Tomasz Scheller 

10. Ewa Stogniew 

11. Dominik Szustakiewicz 

12. Ireneusz Wiśniewski 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

1. Artur Maruszczak, I zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej; 

2. Barbara Ermisch-Lipniacka, prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.; 

3. Joanna Hariasz, skarbnik miasta; 

4. Jolanta Grądek-Rypel, prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o; 

5. Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu; 

6. Maciej Barć, kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej w Kędzierzynie Koźlu;  

7. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu; 

8. Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami w Kędzierzynie-

Koźlu; 

9. Monika Orpel-Śmigielska, radca prawny; 

10. Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu; 

11. Piotr Pabisz, dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu; 



projekt 

 

 

2 
 

12. Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych  

w Kędzierzynie-Koźlu; 

13. Tomasz Radłowski, dyrektor Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie 

Koźlu; 

14. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych; 

15. Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 23 stycznia 2023 r. 

4. Stanowisko komisji do wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy 

lokalnej zadania publicznego pn. „XI Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad 

Specjalnych”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów i rodziców. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów w istniejącej SIM Opolskie Południe Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, która przed dniem objęcia tych udziałów prowadziła działalność 

na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie 

zwłok oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń znajdujących się na terenie cmentarzy 

komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035. 

11. Prognozy kształtowania się cen usług publicznych w roku 2023 r. – temat wynika  

z planu pracy. 

 

1) Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.; 

2) Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o.; 

3) Wydział Działalności Gospodarczej; 

4) Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie Koźlu; 

5) Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie Koźlu; 

6) Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu; 

7) Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie Koźlu; 

8) Miejski Zarząd Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu; 

12. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.  
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Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 23 stycznia 2023 r. 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że projekt protokołu został 

zamieszczony na portalu eSesja.pl., nie wpłynęły uwagi do protokołu, przewodniczący komisji 

poddał pod głosowanie protokół nr 45/23. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 23 stycznia 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

NIEOBECNI (4) 

Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski 

 

Ad 4.  

Stanowisko komisji do wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy lokalnej 

zadania publicznego pn. „XI Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad Specjalnych.” (projekt 

wniosku  wraz z uzasadnieniem stanowią załączniki do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję. 

Radny Jacek Król zapytał o ilość organizatorów, czy jest 29 czy 30 oraz czy w ramach tej 

imprezy mały basen też został zarezerwowany. 

 

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak wyjaśnił, że wniosek został napisany przez 

społeczników, impreza jest cyklicznie organizowana od lat, ilość organizatorów nie ma 

znaczenia dla realizacji wniosku, mały basen też został zarezerwowany. Dopyta się 

organizatora i udzieli odpowiedzi na sesji.  

Głosowano w sprawie: 

Stanowisko komisji do wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy 

lokalnej zadania publicznego pn. „XI Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad Specjalnych.”..  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam 

Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie 11 głosów ,,za” zaopiniowała ww. wniosek grupy 

mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XI Opolska 

Sztafeta Pływacka Olimpiad Specjalnych”. 
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Ad 5.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

i rodziców (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowią załączniki do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie zastępcę 

prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych Wojciecha Jagiełło.  

Zastępca prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych Wojciech Jagiełło 

wyjaśnił, że zmiana kwot wynika z Ustawy.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję.  

Radny Jacek Król zapytał czy należy to uchwalać, skoro nie wynika to z lokalnych cen na 

rynku. 

 

Zastępca prezydenta miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że należy to uchwalić.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów i rodziców. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam 

Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie 11 głosów ,,za” zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Ad 6.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów  

w istniejącej SIM Opolskie Południe Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, która przed 

dniem objęcia tych udziałów prowadziła działalność na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załączniki do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w tym temacie Artura 

Maruszczaka, zastępcę Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej. 

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej wyjaśnił, że w zeszłym roku nie otrzymano dotacji, ze względu na ograniczoną 

ilość środków, gmina występuje o nową dotację, w związku z waloryzacją wartości inwestycji 
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i zmianie kwoty dopłaty należy podjąć kolejną uchwałę, wyższej, czyli 10% wartości 

inwestycji.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję i zapytał czyli na razie rząd nie 

zapewnił finansowania tej inwestycji, składa się wniosek ponownie licząc, że tym razem się 

uda. O jakiej kwocie inwestycji rozmawiamy. Kwota dotacji ma sfinansować jakiś procent 

inwestycji. A co z resztą finasowania.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej wyjaśnił, że wobec braku środków, jest możliwość ponownego ubiegania się o 

pieniądze, gmina stara się je uzyskać. Kwota inwestycji to prawie 14 mln. zł. Wcześniej była 

kwota 13 mln. zł. Został złożony wniosek o pozwolenie na budowę na 32 mieszkania przy  

ul. Jasnej. Reszta finasowania ma być z kredytów i wpłat użytkowników mieszkań.  

 

Radny Tomasz Scheller poinformował, że się wstrzyma ponieważ kwota wzrosła, wartość 

mieszkań w jego ocenie jest za wysoka, koszt jednego mieszkania wynosi 440 tys. zł. Dobre 

jest, że niski wkład, tylko ponad milion złotych. Kwota jest olbrzymia.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta wyjaśnił, że przy planowanym montażu gmina nie 

planuje ponieść żadnych kosztów z budżetu.  

 

Radny Tomasz Scheller poinformował, że wartość inwestycji obniży się zaraz po 

wybudowaniu. Przypomniał, ze pieniądze na inwestycje pochodzą od mieszkańców - 

podatników.  

 

Radny Jacek Król wskazał błąd słowny w wartości kwoty inwestycji.  

 

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał czy jest wiadomo, o przyznaniu dotacji innym gminom.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta wyjaśnił, że słyszał że ktoś dostał pieniądze, ale to nie 

jest potwierdzona informacja. Poprosi SIM o taką informację, jutro na sesji przekaże 

odpowiedz.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 

istniejącej SIM Opolskie Południe Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, która przed 

dniem objęcia tych udziałów prowadziła działalność na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle..  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Andrzej Kopacki , Adam Oczoś, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  
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Komisja stosunkiem głosów: „za” – 6, ,,wstrzymujących się” – 4, pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

Ad 7. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok 

oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń znajdujących się na terenie cmentarzy komunalnych 

w Kędzierzynie-Koźlu (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załączniki do nin. 

protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie Artura 

Maruszczaka, zastępcę Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej. 

Prezydent Miasta poprosił o wprowadzenie w temacie dyrektora Miejskiego Zakład 

Cmentarnego Piotra Pabisza.  

Dyrektor Miejskiego Zakład Cmentarnego Piotr Pabisz udzielił szczegółowych informacji, że 

sytuacja na rynku, zmusza jednostkę do regulacji cennika, ostatnia podwyżka była 2019 r. a 

skala wzrostu w kosztach wzrosła drastycznie.  

Radny Jacek Król zapytał o rezerwacje grobu tradycyjnego w kwocie 600 zł., czy jest 

najczęściej opłacaną formą. Zapytał o cenny pochówków, kolumbarium. 

Dyrektor Miejskiego Zakład Cmentarnego Piotr Pabisz, że gmina proponuje pogrzeby 

kremacyjne, ok 80%, do tej pory była taka sama cena niszy kremacyjnej i niszy tradycyjnej.  

Dla gminy pochówki kremacyjne są zyskiem, gmina nie traci miejsca oraz kosztów związanych 

z utrzymaniem miejsca. Ale ludzie wybierają również pogrzeby tradycyjne. Koszty pogrzebu 

są podobne.  

Radny Jacek Król zapytał o cenny kosztu pochowania po kremacji do grobu ziemnego. 

Dyrektor Miejskiego Zakład Cmentarnego Piotr Pabisz  wynosił, że koszt wynosi 111zł., na 20 

lat. A kolejne wznowienie na 20 lat to koszt  600zł. Obecnie proponują podwyżki cen o 20%. 

Radny Grzegorz Chudomięt wskazał, że zgadza się na podwyżkę, bo wszystko drożeje, a zakład 

cmentarny bardzo dobrze funkcjonuje, bo sam się utrzymuje.   

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć przypomniał, że głównym założeniem usług 

publicznych jest to, że gmina prowadzi usługi w strefach w której nie opłaca się 

przedsiębiorcom prywatnym a są ważne dla społeczności lokalnych. I jest konieczność 

finansowania tych usług przez gminę. Nie wszystko musi przynosić zysk.  

Radny Grzegorz Chudomięt nie zgodził się z tymi słowami, bo dyrektor MZC prowadzi zakład, 

a konkurencja w tej branży też istnieje. Na inne zapotrzebowanie mieszkańców gminy, np. na 

komunikację miejską, nie spróbowano podjąć próby np. poprzez ogłoszenie przetargu.  

Firmy muszą przynosić zysk a spółka gminna może przynosić straty.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że stoi na stanowisku, że 

porównywanie MZC do innych spółek świadczących usługi, nie jest możliwe. Niektórych usług 

nie można oddawać podmiotom zewnętrznych np. dostarczanie wody dla mieszkańców.  

Te strategiczne zadania powinna gmina prowadzić.  
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok 

oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń znajdujących się na terenie cmentarzy 

komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Jacek Król, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dominik Szustakiewicz 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 11, ,,wstrzymujących się” – 1, pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

Ad 8.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa 

oraz wyznaczenia inkasentów (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowią załączniki do 

nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji, 

poddał pod głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Jacek Król, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie 12 głosów ,,za” zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Ad 9.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023 (projekt 

uchwały wraz z załącznikami stanowią załączniki do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie Joannę Hariasz, 

skarbnik miasta. 

Joanna Hariasz, szczegółowo wyjaśniła, o dokonanych zmianach, zgodnie z przedstawionymi 

dokumentami w formie pisemnej w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok 2023. 
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Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o szczegóły remontu skrzyżowania ul. 

Szkolnej/Zwycięstwa na osiedlu Blachownia.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta udzielił szczegółowych wyjaśnień w tym temacie, 

dodał, że na realizację zadania otrzymano dofinasowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wiesław Fąfara, Fabian Pszon 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 8, ,,przeciw” – 2, „wstrzymujących się” – 2, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Ad 10.  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2023-2035 (projekt uchwały wraz z załącznikami stanowią 

załączniki do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie Joannę Hariasz, 

skarbnik miasta. 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta szczegółowo wyjaśniła, o dokonanych zmianach, zgodnie  

z przedstawionymi dokumentami w formie pisemnej w projekcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji, 

poddał pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2023-2035. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wiesław Fąfara, Fabian Pszon, Tomasz Scheller 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 2, „wstrzymujących się” – 3, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Ad 11. 

Prognozy kształtowania się cen usług publicznych w roku 2023 r. – temat wynika z planu pracy. 

 

a) Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. (informacja stanowi załączniki do nin. 

protokołu). 

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel w nawiązaniu do 

szczegółowej informacji pisemnej, szczegółowo poinformowała o cenach gazu i rozliczeń.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o  czy na dzień dzisiejszy o ile więcej będzie 

płaciła osoba, odbiorcy tzw. chronieni i nie chronieni. Jakie podwyżki otrzymali w tym roku 

odbiorcy i nie chronieni.   

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel, odpowiedziała,  

że osoby – odbiorcy chronieni o 1 stycznia do nadal nie mogą zapłacić więcej niż 40% do ceny 

z cennika z ubiegłego roku. A odbiorcy nie chronieni, zgodnie z taryfą  – w miarę zmiany ceny 

zakupu gazu, dążą do najniższej ceny zakupu gazu. W tym roku odbiorcy nie chronieni 

otrzymali ceny wyższe na poziomie 284%, przy czym cena gazu w grudniu  wynosiła 174 zł za 

mvg, a od 1 stycznia cena wynosiła 760 zł, obecnie cena wynosi od 614 zł. Na giełdzie cena 

obecnie wynosi 270 zł.  

Radny Fabian Pszon zapytał o kwotę procentową podwyżki jest dla odbiorców nie chronionych 

z Zakładów Azotowych.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel odpowiedziała, że jeżeli 

dotyczy mocy zamówionej, to opłata stała o 80%, a cena ciepła o 70%. Moc zamówiona wzrosła 

o 72% a cena ciepła o 82,15% nośnik o 19,31%. Takie były ceny podwyżek wprowadzone 

przez Zakłady Azotowe.  

Radny Fabian Pszon jak będą się kształtować ceny, odbiorów korzystających z ciepła z Azot, 

które dzielnice będą płacić najwięcej a jakie najmniej.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że dnia 2 

marca zostaną opublikowane taryfy w danych grupach taryfowych. Ceny będą kształtowały się 

różnie, ale ok. 40% będzie więcej plus najniższa taryfa.    

Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski zapytał od kiedy będzie obowiązywało 

obniżenie kwoty. Kolejno zapytał o informacje po przetargu.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że obniżka 

będzie obowiązywała od dnia 1 marca, również będą przygotowywać korekty faktur, po 

otrzymaniu ich od zarządców rozliczeń. W zeszłym roku była kwota 170 zł. Dla 

przedsiębiorstw cena wynosi 640 zł. Kościoły mają zniżkę.  

Radny Jacek Król zapytał o ceny odbiorców nie chronionych czyli przedsiębiorców. Czy tak 

jako MŚW są objęci programem ochrony cen jak w przypadku energii elektrycznej.  

Czy wystąpiono do URE, by móc kupić gaz na giełdzie tańszy niż obecnie po 640 zł.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że 

przedsiębiorcy nie są objęci programem ochrony cen. Po wyłonieniu dostawcy na dostawę gazu 

na giełdzie towarowej, cena jest oparta na cenie z giełdy. Obecnie cena na giełdzie wynosi 640 
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zł. Później będzie wynosiła 270 zł + marża, a będzie brany pod uwagę inny poziom cen, 

akceptowalny dla URE, MZC i odbiorcy, udzieliła szczegółowych wyjaśnień w tym temacie.  

Radny Jacek Król zapytał a co będzie w sytuacji skoku cen z 270 zł na 500zł.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że kolejny 

raz zostanie zmieniona taryfa. W tym roku jest już piąta zmiana taryf. Obecnie obowiązuje 

umowa rezerwowa z PGNiG.  

Radny Jacek Król zapytał o umowę główną i rezerwową. 

 Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że umowy  

z PGNiG z tym, że umowa główna jest na kwotę 1200 zł a rezerwowa nie została zawarta na 

podstawie przetargu i jest oparta na cenniku biznesowym na kwotę 760 zł. Umowę  w imieniu 

MZEC podpisuje dystrybutor. Obowiązuje umowa rezerwowa, która została wypowiedziana, 

bo MZEC zamierza kupować po cenie giełdowej.  

Radny Jacek Król zapytał czyli dla wszystkich przedsiębiorstw, dostosowanie taryfy do kwot 

zakupionej na giełdzie, będzie wyjściem.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy zakup energii będzie w cenie SPOT.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że planują 

zakup terminowy, zabezpieczający na pewien czas, biorąc pod uwagę cenę aktualną. 

Najważniejsze, że jako odbiorca gazu, termin płatności wynosi 21 dni, od otrzymania faktury 

za dany miesiąc, należy wnieść odpowiedni depozyt, aby móc kupować gaz.   

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał jaką marżę pobiera giełda.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że marża 

wyniesie ok. 30 zł., ceny giełdowej, obecnie cena giełdowa to 270-290 zł. Biorąc cenę z cennika 

biznesowego, jest to przepaść.  

Radny Andrzej Kopacki poinformował, że cenę z początku roku przytłoczyły biznesy. Zakup 

gazu na giełdzie jest bardzo dobrym rozwiązaniem i szansą na ceny do przyjęcia, wszystkie 

grupy na tym zyskają. Od 1 marca br. cena ciepła będzie niższa.  

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał o cenę za przesył gazu o 70%. 

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że nie 

dotyczy to ceny za  przesył lecz dot. ceny za zakup i moc zamówioną z Zakładów Azotowych.  

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał o koszty związane z przeprowadzeniem i czy zostało 

zwiększone zatrudnienie.  

Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Jolanta Grądek-Rypel wyjaśniała, że nie 

zwiększono zatrudnienia i tym zajmują się tylko dwie osoby z działu handlowego wraz z 

zarządem. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.   
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b) Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o.; (informacja stanowi załączniki do nin. 

protokołu). 

Barbara Ermisch-Lipniacka – Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w 

nawiązaniu do informacji pisemnej, udzieliła szczegółowych wyjaśnień. Ceny w skali miesiąca 

zmieniły się o 6 zł. Jest 11 grup taryfowych.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o kwotę podwyżek.  

Barbara Ermisch-Lipniacka – Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. wyjaśniła, 

że od 10 marca będą podwyżki, 20 % na wodzie a 15 % na ściekach.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  

 

c) Wydział Działalności Gospodarczej (informacja stanowi załączniki do nin. protokołu). 

Kierownik Wydziału Maciej Barć w nawiązaniu do szczegółowej informacji pisemnej, poprosił 

o pytania.  

Radny Jacek Król zapytał czy planowany jest przyrost wozokilometrów na wykonanie w roku 

2023. Praktyką było, że te prognozy, ilości wozokilometrów były zaniżane aby spiąć budżet.  

Czy planowany jest wzrost ilości wozokilometrów wykonanych w roku 2023 względem roku 

2022.  

Kierownik Wydziału Maciej Barć wyjaśnił, że nie, będą zmniejszane. Rocznie jest mniej o 7%, 

a nawet 8% po optymalizacji, po konsultacjach społecznych, rocznie 15% wozokilometrów ma 

być zmniejszone. Zostaną zmienione biegi linii i przebieg.  

Radny Jacek Król zapytał jak przełoży się to na koszt rekompensaty w skali roku.  

Kierownik Wydziału Maciej Barć wyjaśnił, że gminie zależy, aby pozostało na podobnym 

poziomie.  

Radny Jacek Król zapytał czy planowany jest zakup autobusów elektrycznych.  

Kierownik Wydziału Maciej Barć wyjaśnił, że tak, w przyszłym roku, beneficjentem będzie 

miasto, będą autobusy i stacje ładowania.  

Radny Jacek Król zapytał czy jest projekt w tym zakresie.  

Kierownik Wydziału Maciej Barć wyjaśnił, że została podpisana umowa o dofinansowanie i 

gmina jest na etapie tworzenia programu funkcjonalno-użytkowego, przed przetargiem.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  
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d) Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu (informacja stanowi załączniki do nin. 

protokołu). 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Izabela Migocz w nawiązaniu do szczegółowej 

informacji pisemnej, poprosił o pytania.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy Muzeum jest w strukturach MBP.  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Izabela Migocz wyjaśniła, że muzeum od daty 

powołania jest samodzielną instytucją kultury. Zbiory są udostępnianie bezpłatnie. Nie 

otrzymało też polecenia służbowego do przygotowania informacji.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o przychody biblioteki. Z usług własnych.  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Izabela Migocz wyjaśniła, że wiążą się z kwotą 

dotacji organizatora. Z usług własnych przed pandemią było to 100 tys. zł rocznie a po pandemii 

kwota zmalała do 70 tys. zł,. rocznie. Nie planuje  podwyżek w tym roku.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  

 

e) Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie Koźlu (informacja stanowi załączniki do nin. 

protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że temat został omówiony w punkcie 

wcześniejszym.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  

 

f) Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie Koźlu (informacja stanowi załączniki do 

nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o kwoty podwyżek na obiektach.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski w nawiązaniu do 

szczegółowej informacji pisemnej, gdzie zostały ujęte kwoty podwyżek, poinformował, że już 

od 2022 r. były podwyżki na obiektach, było to związanych z gospodarką energetyczną 

wymagających ogrzewania, dlatego wprowadzono podwyżki. Na stadionach nie było 

podwyżek. Wygenerowano dochód na obiekcie ,,Wodne Okko” rzędu 130%.   

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o założenia przy planowaniu podwyżek. Czy 

dąży się, aby strukturę pomiędzy przychodami, które jest w stanie zapewnić jednostka  w 

stosunku do ogółu kosztu jaki ponosi jest w stanie zachować. Radni nie chcą, aby dziura w 

finansowaniu poszczególnych jednostek powiększałaby się, struktura powinna być w czasie 

stałym, jeżeli rosną koszty to również powinny rosnąć przychody, by stosunek kosztów do 

przychodów pozostawał min więcej stały.  Żeby nie było tak, że MOSiR  jest w stanie coraz 

mniej wypracować dochodów w stosunku do kosztów, jak MZK.  
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski poinformował, że tak 

jednostka MOSiR stara się, w zeszłym roku osiągnięto zysk 800 tys. zł a za poprzedni rok 

wypracowano 1500 tys. zł. Planując podwyżki analizują frekwencje na obiektach najbardziej 

obleganych i tam dokonują podwyżek.  

Radny Fabian Pszon w nawiązaniu do informacji, zapytał czy  cennik wynajmu stadionów nie 

zmienił się.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski wyjaśnił, że stadiony nie 

podrożały. 

Radny Fabian Pszon zapytał czy na kluby zostały nałożone dodatkowe opłaty.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski wyjaśnił, że na postawie 

zarządzenia za mecze ligowe kluby płacą 1 zł a za treningi zgodnie z cennikiem.  

Radny Fabian Pszon przedstawił problem, że kluby sportowe informują, że nie mają 

oświetlonego stadionu, nie mają gdzie trenować  w zimie w naszym mieście. Zapytał o 

rozwiązanie tego problemu, szczególnie do trenowania w zimie.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o pytania w temacie cennika a nie odbiegania 

od tematu spotkania. To pytanie powinno zostać zadane w interpelacjach na Sesji.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski wyjaśnił, że wszystkie 

kluby sportowe korzystają z hal MOSiR i szkolnych, otwarty jest Orlik przy ul. Skarbowej i  

9 Maja, w zimie jedynie zamknięty jest obiekt przy ul. Partyzantów. Kluby trenują cały rok na 

Orlikach i w halach. Na obiekt przy ul. Chrobrego jest złożony projekt i pismo o 

dofinansowanie do ministerstwa na powstanie całorocznego obiektu ze sztuczna trawą.  

Radny Jacek Król zapytał dlaczego nie zmienił się cennik groty solnej.   

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski wyjaśnił, że jest małe 

obłożenie w grocie solnej, cennik nie zmienił się i po tym frekwencja niewiele ale wzrosła.  

Radny Andrzej Kopacki pochwalił działania jednostki w trudnych czasach, cena do jakości 

usługi jest relatywnie dużo niższa niż w stosunku do innych basenów. Proponuje powiększenie 

saunarium ze względu na duże obłożenie, wskaz wolny lokal restauracyjny na powiększenie.  

Radny Jacek Król zapytał co jest w pomieszczeniu przeznaczonym na klaser chemiczny. 

Proponuje tam powiększyć saunaurium.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Tomasz Radłowski wyjaśnił, że lokal jest 

pusty, jest plan, aby wykonać tam miejsce edukacji sensorycznej - wodnej.  

 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  
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g) Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie Koźlu; 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć w nawiązaniu do materiału pisemnego 

przedstawionego komisji, wskazał, że w jednostce zaplanowano podwyżki w wysokości 20%. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Piotr Gabrysz wyjaśnił, że rzadko zmieniają cenniki. 

Ceny biletów zależą tylko od ceny dystrybutora.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy gdyby dyrektor chciał podwyższyć cenę 

biletu  o 2 zł., czy należy uzyskać zgodę dystrybutora.   

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Piotr Gabrysz wyjaśnił, że tak.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o szacunek czy stosunek przychodów do 

dotacji otrzymanej z gminy czy będzie wyższy czy niższy.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Piotr Gabrysz wyjaśnił, że jest nadzieja, że dotacja 

będzie wyższa, ponieważ bardzo powoli ludzie wracają do Sali i na koncerty. Do sytuacji przed 

pandemią nie wróci się, pomimo wzrostu sprzedaży biletów.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy ludzie przeszli na serwis Netflix.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Piotr Gabrysz wyjaśnił, że obecnie jest dostępnych wiele 

serwisów min. Netflix. Rekord frekwencyjny w ich kinie na przełomie lat był to film Kler.  

Radny Jacek Król zapytał czy planowane są podwyżki dla personelu.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Piotr Gabrysz wyjaśnił, że pieniądze na podwyżki dla 

pracowników pochodzą z oszczędności z tzw. chorobowych.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  

 

h) Miejski Zarząd Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu; 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych Stanisław Węgrzyn poinformował, że  

w lokalach socjalnych i na czas oznaczony będzie podwyżka o 5% a w lokalach użytkowych 

będzie podwyżka 14.4% oraz na targowisku. Następują podwyżki opłat lokali użytkowych. 

Przez podwyżki gazu ludzie mają wyższe opłaty i obawia się wzrostu poziomu zadłużeń. 

Podwyżki MZBK są minimalne ale podwyżki części składowych za gaz są ogromne. 

Przykładem jest Pan który otrzymał podwyżkę za gaz z ceny 3 tys. zł na 21 tys. zł.  

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał co powoduje taką podwyżkę, co jest przyczyną 5%. Skoro 

koszty utrzymania muszą poddawać się wartości inflacji.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych Stanisław Węgrzyn  poinformował, że  

podwyżki są systematycznie, średnio co 5%, na wniosek zarządzenia Prezydent Miasta radni 

podjęli taka decyzję. Pozostałe składniki które składają się na czynsz powodują podwyżki.   
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć doprecyzował, że Rada Miasta ustaliła próg 

maksymalny a Prezydent Miasta w ramach tego progu się porusza.  

Radna Ewa Stogniew zapytała o zamknięty na osiedlu Kuźniczka sklep spożywczy, czy są inni 

zainteresowani tym lokalem.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych Stanisław Węgrzyn  poinformował, że  

nie ma osób zainteresowanych wynajmem lokalu po byłym sklepie spożywczym, mimo 

ogłoszenia kilku przetargów.  

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje.  

 

Ad 12.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Kolejny termin komisji ustalono na 27 marca 2023 r.  

 

Ad 13.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć, podziękował za aktywne uczestnictwo w posiedzeniu 

komisji, po czym zakończył obrady o godz. 19:02. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała Anna Dworaczek 


